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» داســتان  بــذرى  لعل  «حســين  قدس: 
نويس مشــهدى، برگزيده دوسالانه داستان 
كوتــاه نارنج شــد. او كه به خاطر داســتان 
كوتاه«ســانگالا» توانســت عنوان دوم را به 
خوداختصــاص دهد،متولد 1352 اســت و 
در حال حاضر به عنوان كارشــناس هنرى و 

فرهنگى شهردارى منطقه 9 مشغول به...

قدس: نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى 
گفت: دشمن با شبهه افكنى و ايجاد ترديد، 
انقلاب را يك درگيــرى قدرت محور و دنيا 
طلبانه بين نيروهاى انقلاب معرفى مى كند 
كه اين جنگ قدرت دردى از مردم دوا نكرده 
و نمى كنــد. آيت االله علم الهــدى در ديدار با 
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تسهيلات250ميلياردى براى احياى دو واحد بزرگ صنعتى در قوچان
در جلسه شوراى فرهنگ عمومى استان 

عنوان شد

لزوم توجه جدى به 
آسيب ها و تهديدهاى 

فرهنگى در فضاهاى مجازى
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.......صفحه 2 

معاون استاندار از بسيج 
دستگاه ها خبر داد

وعده تازه 
براى اتمام 

پروژه كتابخانه 
مركزى مشهد

قدس  معاون سياســى، امنيتــى و اجتماعى 
استاندارى خراســان رضوى گفت: برآوردها نشان 
مى دهد پيشرفت فيزيكى كتابخانه مركزى مشهد 
85 درصد اســت كه در صورت تأمين اعتبار اين 
پروژه 6 ماهه به اتمام خواهد رســيد. ســيد جواد 
حسينى كه در جلســه پيگيرى وضعيت تكميل 
پروژه كتابخانه مركزى مشــهد ســخن مى گفت، 
افزود: بــا مبلغ حدود 14 ميليــارد تومان، پروژه 
عمرانى كتابخانه تكميل خواهد شد و نزديك به 10 
ميليارد تومان نيز براى خريد تجهيزات نياز است. 
وى متولى اصلى اين پــروژه را نهاد كتابخانه هاى 
عمومى دانست و اظهار داشت: تأخير دراتمام اين 
كتابخانه آن را به مسئله اى اجتماعى تبديل كرده 

است و بايد تمام دستگاه هاى اجرايى دخيل در...

با پيگيرى هاى قدس محقق شد

.......صفحه 4 

در گفت و گو با رئيس مركز تحقيقات زمين لرزه 
شناسى دانشگاه فردوسى مشهد بررسى شد

راست و دروغ هاى 
وقوع زلزله در 
طرقبه و شانديز

قدس: استاندار خراسان رضوى گفت: بسيارى از آسيب ها و تهديدات 
فرهنگى كنونى در فضاى مجازى شكل مى گيرد و در فضاى واقعى 

متجلى مى شود. على رضا رشيديان در يكصد و شانزدهمين ...

قدس: اين روزها بيشترين خبرى كه در اخبار شبكه هاى مجازى 
داخلى مى توانى بيابى اخبار زلزله است.  اما تشخيص اين كه كدام 

صحت دارد و بر مبناى كدام يك مى توانيم برنامه ريزى ...
.......صفحه 3 
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داستان نويس برگزيده 2سالانه داستان كوتاه «نارنج»:

آينده داستان كوتاه در مشهد  اميدوار كننده است
��ر

ســاغر يزدى  «حســين لعل بذرى » 
داستان نويس مشــهدى، برگزيده دوسالانه 
داســتان كوتاه نارنج شــد. او كــه به خاطر 
توانست عنوان دوم  داستان كوتاه«سانگالا» 
را به خوداختصاص دهد،متولد 1352 است 
و در حال حاضر به عنوان كارشناس هنرى و 
فرهنگى شهردارى منطقه 9 مشغول به كار 

است.
وى درگفــت و گو با قدس مى گويد: ســال 
هاســت در حوزه داســتان كار مى كنم و به 
اعتقاد من داســتان كوتــاه هنوزهم  داراى 

جايگاه ويژه اى درادبيات است.

 دوسالانه اى مورد قبول 
وى كــه تجربه يــك دوره رياســت انجمن 
ادبيات داســتانى اســتان را هــم در رزومه 
خويش دارد، درباره دوســالانه داستان كوتاه 
نارنج مى افزايد: دوســالانه نارنج در جهرم از 
توابع شيرازبرگزار مى شود و مى دانيم شيراز 
خوشبختانه در زمينه ادبيات داستانى داراى 
چهره هاى موفقى است و در حال حاضر اين 

دوسالانه در جهرم برگزار مى شود.

 معرفى شهرهاى كوچك
وى در ادامــه خاطرنشــان مى كنــد: هدف 
ازبرگزارى در جهــرم معرفى و فرهنگ اين 
شهراست كه خوشبختانه دراين زمينه موفق 
بوده واين جشــنواره مورد قبول اهالى حوزه 

ادبيات داســتانى قرار گرفته 
است.

اين نويســنده شــهرمان در 
خصوص تعداد آثار رسيده به 
اين جشنواره و داورى نهايى 
مى گويد:درايــن جشــنواره 
تعداد آثارارســالى شــركت 
كننده 1446اثر بوده اســت 
كه 100اثر به مرحله ارزيابى 
راه يافته و در نهايت هفت اثر 
به مرحله نهايى رســيده اند 
كه رتبه  دوم اين جشــنواره 
داســتان كوتاه به من اعطا 

شد.

 سانگالا روايت دو دوست 
وى درخصوص خلاصه داســتان «سانگالا» 
بيان مى دارد:اين داســتان روايت دو دوست 
است كه ازهم دورافتاده اند. يكى افغان است 
كه در تهــران كارگرى مى كنــد و ديگرى 
سربازاســت كه به خاطر غم فوت خواهرش 
به دوست افغانش پناه مى آورد و به يادآورى 

خاطرات خود مى پردازد و...
«لعل بذرى» درپاسخ به اين پرسش كه چه 
عواملى مى تواند،علــت برترى وجذاب بودن 
يك داســتان كوتاه شود، مى گويد: به اعتقاد 
من عواملى كه درداســتان كوتاه بايد رعايت 
شــود،مى تواند به جذاب بودن يك داستان 

كمــك كند.بــراى مثال در 
ســاختاربه  كوتاه  داســتان 
بايد  كــه  اســت  گونــه اى 
شــخصيت ها زنده و حداكثر 
دو تا باشــند و مسائل حول 
يك موضع بچرخد وپراكنده 
و در مورد مســائل مختلف 

نباشد.

 آينده داستان اميدواركننده
او كــه دررزومــه خويــش 
حائزرتبــه ها برتــرى چون 
جايزه ادبى يوســف، رضوى، 
حيات، دوسالانه نارنج و....را دارد،درباره آينده 
داستان كوتاه شــهر مشهد اظهارمى دارد:به 
آينده داستان كوتاه شهرمان بسياراميدوارم، 

اگرمتوليان امردراين حوزه كمك كنند. 

 كنار هم بودن ها؛نگاه هاى متفاوت 
وى درادامــه تصريح مى كند: كمك صرفا به 
منزله كمك مالى نيست. ايجاد فضاهايى كه 
بچه هاى ادبيات داستانى بتوانند با نگاه هاى 
متفــاوت دورهم جمع شــوند.اما نكته قابل 
توجه آنكــه بايد قدرت تحمل كنارهم بودن 

هاراهم داشته باشيم.

 فضاى مجازى را بپذيريم
لعل بــذرى درباره تأثير فضــاى مجازى بر 

فضــاى كتابخوانــى بيان مــى دارد: فضاى 
مجــازى تأثير خــودش را دارد و نمى توانيم 
بگوييم بى تأثيراســت و راهى نداريم و بايد 
آن را بپذيريم، اما مى توانيم راه هايى را پيدا 

كنيم كه از اين فضا چگونه استفاده كنيم.
وى اذعــان مى دارد:هنوزداســتان جايــگاه 
را دارد. هنــوز مــردم دوســت  خــودش 
دارند،كتاب دستشان بگيرند و مطالعه كنند. 
هنوز هم بين بچه هــاى ما افراد خوش ذوق 
و علاقه مند به نوشتن هست و استعدادهاى 
خوبى بيــن آن ها ديده مى شــود.فقط بايد 
حمايت ها را جدى گرفت، اما شخصاً به آينده 

داستان كوتاه شهرمان اميدوارم.
وى اعــلام مى كند: چاپ كتــاب مجموعه 
داستانى را دســت چاپ دارم كه متشكل از 

12 داستان است.

 «نارنج »جايزه معتبرادبيات داستانى  
شــايان ذكراست داوران نهايى اين جشنواره 
متشكل از محمد كشاورز، محمد حسينى و 
فرشــته احمدى بود و خوشبختانه دوسالانه 
داســتان كوتاه نارنج اكنون بــه عنوان يك 
جايزه بسيار معتبر در ادبيات داستانى ايران 
شناخته مى شود.دوسالانه داستان كوتاه نارنج 
به شهرســتان جهرم تعلق دارد و تنها برنامه  
شهرستان جهرم است كه در حوزه فرهنگ 
توانسته تا اين حد نام شهرستان جهرم را در 

كشور مطرح كند.

در حوالى امروز2

نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى:
   هويت تاريخى مشهد مقدس بايد حفظ شود

فارس:نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى گفت: دشمن با 
شــبهه افكنى و ايجاد ترديد، انقلاب را يك درگيرى قدرت 
محور و دنيا طلبانه بين نيروهاى انقلاب معرفى مى كند كه 

اين جنگ قدرت دردى از مردم دوا نكرده و نمى كند.
آيت االله علم الهدى در ديدار با هيأت مؤسس و هيأت مديره 
موسســه فرهنگى هنرى خانه تاريخ مشهد مقدس، با بيان 
اين كه دشــمن براى لوث كردن انقلاب و شــخصيت هاى 
انقلابى، برنامه ريزى و توطئه چينى كرده است، اظهار كرد: 
هدف از اين سياست شيطانى، بى ريشه كردن تاريخ انقلاب 

اسلامى است.
وى ادامه داد: دشمن با شبهه افكنى و ايجاد ترديد، انقلاب 
را يــك درگيرى قدرت محور و دنيــا طلبانه بين نيروهاى 
انقلاب معرفى مى كند كه اين جنگ قدرت دردى از مردم 

دوا نكرده و نمى كند.
نماينده ولى فقيه در خراسان رضوى خاطرنشان كرد: عرصه، 
عرصه جنگ است و بايد به  سرعت اهداف و برنامه هاى خانه 
تاريخ مشهد عملياتى شود، اگر قرار است «خانه تاريخ» در 
تاريخ مشهد مقدس و تثبيت امر ولايت مؤثر باشد، بايد به 
شــبهات در فضاى مجازى و فضاى حقيقى پاســخ دهد تا 

هويت تاريخى مشهد مقدس حفظ شود.
در ابتداى ايــن ديدار محمد آصفى، مديرعامل موسســه 
فرهنگى هنرى خانه تاريخ مشهد مقدس به بيان گزارشى 
از فرآيند شــكل گيرى اين موسســه با حضور و مشاركت 
اساتيد و كارشناسان رشته تاريخ پرداخت و گفت: كمك به 
بازشناسى هويت تاريخى شهر مشهد مقدس در قالب هاى 
فرهنگى، هنرى، ترويج دانش تاريخ در فضاى عمومى جامعه 
و انجام فعاليت هاى علمى پژوهشــى در حوزه تاريخ مشهد 
مقدس در راســتاى ارتقاء سبك زندگى اسلامى و فرهنگ 

رضوى، از جمله اهداف اين مؤسسه به شمار مى رود.

در جلسه شوراى فرهنگ عمومى استان عنوان شد
 لزوم توجه جدى به آسيب ها 

و تهديدات فرهنگى در فضاهاى مجازى

قدس: استاندار خراسان رضوى گفت: بسيارى از آسيب ها و 
تهديدات فرهنگى كنونى در فضاى مجازى شكل مى گيرد 
و در فضاى واقعى متجلى مى شــود. على رضا رشيديان در 
يكصد و شانزدهمين جلسه شوراى فرهنگ عمومى استان 
كه با حضور نماينده ولى فقيه در خراســان رضوى برگزار 
شــد، افزود: به همين منظور بايد دقت لازم را داشــت و با 
توجيه و آمــوزش، اقدام هاى لازم بــراى جلوگيرى از اين 

آسيب ها و تهديدات صورت گيرد.
وى اظهار داشــت: با توجه به تحولات فناورى و توســعه 
ارتباطات در فضاى مجازى؛ بايد نسبت به اين بخش توجه 
بيشترى شود تا آســيب ها و تهديدات آن بخش به جامعه 

تسرى نيابد.
رشــيديان در ادامه با اشــاره به حضور مسئولان گناباد در 
شوراى فرهنگى عمومى استان بيان كرد: در گزارش هايى 
كه امام جمعه و فرماندار شهرســتان ارائه كردند نسبت به 
تحقق هدف ارتقاى ارزش هاى دينى، فرهنگى و ملى در اين 

منطقه تلاش و توجه لازم شده است.
وى خاطر نشــان كرد: به طور قطع، همه دست اندركاران 
در حوزه شوراى فرهنگى استان تلاش كردند تا يك تصوير 
مناســب و در خور جامعه دينى در شــهر فرهنگى گناباد 
متبادر شود كه در راســتاى تقويت زيبايى ها، ارزش هاى 
دينى، ملى و كاهش ناهنجارى ها در سطح شهرستان بوده 

است.
اســتاندار خراســان رضوى گفت: براى جلب مشــاركت 
فرهنگــى در ارتقــاى شــاخص هاى شهرســتان گناباد 
اقدام هــاى خوبــى انجام گرفتــه و رفتارهــا، هنجارها و 
اقدام هاى اشــخاص و دستگاه هاى دســت اندركار مؤثر و 

مناسب بوده است.
رشيديان افزود: گناباد، شهرى جوان، دانشجويى، دانشگاهى 
و فرهنگى اســت و با توجه به اين شرايط اگر توجه لازم به 
نقاط آسيب پذير نشود به همان ميزان تهديدات و آسيب ها 

مى تواند افزايش پيدا كند.
وى گفت: برنامه ريزى براى هماهنگى دستگاه هاى مربوط 
فرهنگى، بهره گيرى از ظرفيت هاى بالقوه آن ها و نحوه ورود 
و مداخله مناســب با اهداف فرهنگى و جنس كار فرهنگى 
مى تواند براى اصلاح شــرايط فرهنگى شهرســتان گناباد 

بسيار مؤثر باشد.  

معاون استاندار از بسيج دستگاه ها خبر داد
 وعده تازه براى اتمام پروژه 

كتابخانه مركزى مشهد

قدس: معاون سياســى، امنيتى و اجتماعى اســتاندارى 
خراســان رضوى گفت: برآوردها نشــان مى دهد پيشرفت 
فيزيكى كتابخانه مركزى مشــهد 85 درصد اســت كه در 
صورت تأمين اعتبار اين پروژه 6 ماهه به اتمام خواهد رسيد.
ســيد جواد حسينى كه در جلسه پيگيرى وضعيت تكميل 
پروژه كتابخانه مركزى مشهد سخن مى گفت، افزود: با مبلغ 
حدود 14 ميليارد تومان، پــروژه عمرانى كتابخانه تكميل 
خواهد شــد و نزديك به 10 ميليارد تومان نيز براى خريد 

تجهيزات نياز است.
وى متولى اصلى اين پــروژه را نهاد كتابخانه هاى عمومى 
دانســت و اظهار داشــت: تأخير دراتمام اين كتابخانه آن 
را به مســئله اى اجتماعى تبديل كرده اســت و بايد تمام 
دســتگاه هاى اجرايى دخيل در اين امر دست به دست هم 

داده تا اين پروژه به سرانجام برسد.
وى گفت: طبق قانون، نيم درصد از درآمدهاى شــهردارى 
بايد در اختيار نهاد كتابخانه ها قرار گيرد و با اولويت همان 
شهر هزينه شود؛ وليكن به دليل مشكلات مالى شهردارى ها 

اين امر براى مشهد به طور كامل محقق نشده است.
حســينى با بيان اينكه براى حل مشــكل پروژه بايد همه 
دســتگاه ها از وظايف قانونى خود چند گام جلوتر حركت 
كنند، اظهار داشــت: مبلغى از بدهى شــهردارى مى تواند 
در قالــب تهاتر به پيمانكار پروژه كتابخانه پرداخت شــود. 
همچنين ســازمان مديريت اســتان نيز از محل اعتبارات 
فرهنگى استان 3 ميليارد تومان به پروژه اختصاص خواهد 

داد.
وى افــزود: بخش ديگرى از نياز مالــى پروژه نيز از طريق 
اعتبارات ملى نهــاد كتابخانه هاى عمومى، اعتبارات وزارت 
ارشاد و همچنين اعتبارات شهردارى تأمين شود تا هر چه 
زودتر شاهد افتتاح اين سرمايه فرهنگى شهر مشهد باشيم.

مديرعامل شركت ترافيك هوشمند اليت:
 ساخت پاركينگ 

در مركز شهر اشتباه است!

قدس: مديرعامل شــركت ترافيك هوشــمند اليت گفت: 
شــركت اليت به منظور كاهش زمــان يافتن پارك خودرو 
و تقســيم عادلانه فضاى عمومى فعال شده است. حسين 
هاشمى  زادگان افزود: يكى از مشكلات كلانشهرها كمبود 
پاركينگ اســت و اين تعبير اشــتباه وجــود دارد كه بايد 
پاركينگ بيشــترى در مركز شهر ساخته شود، اما واقعيت 
اين اســت كه افزايش پاركينگ افزايش حضور خودروها را 

به دنبال دارد.
وى بيان كــرد: طبق قانون براى ترك محل پارك خودرو 
از اهرم دريافت وجه استفاده مى شود، بنابراين شهروندان 
بايد وجــه آن را پرداخت كنند كه وجه نيز بايد بازدارنده 

باشد.
اين گفته مدير عامل شركت اليت در حالى است كه شهردار 
مشــهد چندى پيش در گفت و گو با قدس از ساخت 17 

پاركينگ در هسته مركزى شهر خبر داده بود. 

مدير محيط زيست شهردارى مشهد:
 «مدل  سازى پيش بينى 

آلودگى هواى مشهد» تدوين مى شود

قدس: مدير محيط زيست شهردارى مشهدمقدس گفت: 
طرح مدل  سازى پيش  بينى آلودگى هوا در مشهد در دست 

اقدام است. 
محمد پذيرا اظهار داشــت: در حال پيگيرى و انجام طرح 
پيــش  بينــى آلودگى هوا بــراى يك روز زودتر هســتيم 
تــا بتوانيم ميزان آلودگى هواى مشــهد را بــراى روز بعد 

اندازه گيرى كنيم.
وى تصريح كرد: براى اجرايى شدن اين طرح نيازمند مدل 
سازى هواشناسى در مقياس سه كيلومتر در سه كيلومتر، 
تهيه فهرست انتشار آلاينده ها و استخراج اطلاعات دقيق از 

ايستگاه هاى كنترل هوا هستيم.
مدير محيط زيست شهردارى مشهد گفت: در مدل سازى 
هواشناســى، پيش بينى جريانات هوا ميزان عمق اختلاف 
اهميت دارد و در فهرســت انتشار آلاينده ها تعيين ميزان 

منابع آلاينده ساكن و متحرك مورد توجه است.
پذيــرا افزود: پيش  بينى مى كنيم طرح پيش  بينى آلودگى 

هوا طى مدت دو سال آينده در مشهد اجرا شود.
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قدس: پرواز هواپيماها از فرودگاه مشــهد همچنان بر مدار 
تأخير

نيش و نوش: اين نشــون ميده احضار مديــران فرودگاه و 
شركت هاى هواپيمايى، چقدر قدرت بازدارندگى داشته!

قدس: مجموعه تفريحى كوهستان پارك شادى مشهد بايد 
احيا شود

نيش و نوش: لابد مسئولان توقع دارن اين يكى هم با همت 
شهروندان و خيرين پارك ساز احيا بشه!

قدس: بررسى راه هاى نجات كشف رود در يك كار گروه
نيش و نوش: تا شما با يك كار گروه راه هاى نجات كشف رود 
رو بررسى كنيد، متخلفين با صدتا كار گروه كل فاضلاب هاى 
شــهر رو اونجا خالى كردن و كل ســبزى هاى شهر رو هم از 

اونجا برداشت كردن!
قدس: كاهش شديد ذخاير خونى در خراسان رضوى

نيش و نوش: خب ميتونن از ذخاير خونى دولت كه داره خون 
مردم رو تو شيشه ميكنه استفاده كنن!

قدس: تسريع در اتصال خطوط يك و دو قطار شهرى مشهد
نيش و نوش: منظور از تســريع در پروژه هاى قطارشــهرى 

مشهد، انجام زير يك قرن هست!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

سرورهاديان  براى نخستين باردركشور، دپارتمان تخصصى حقوق رسانه و ارتباطات 
راه اندازى شد.

معاونت ارتباطات و امور بين الملل دهكده سفيد با اعلام اين مطلب در نشست با اصحاب 
رسانه گفت: درحال حاضر در اين مجموعه تخصصى حقوقى 23 دپارتمان مشغول به 

كاراست و آمادگى تشكيل دپارتمان تخصصى حقوق رسانه و ارتباطات را داريم. 
وى بــا اعلام اين نكته كه متأســفانه خلأ يك مرجع تخصصى بحث حقوق رســانه 
و مطبوعات كه اطلاع رســانى دقيقى به مناديان آن داشــته باشد، احساس مى شود، 
اعلام كرد: در اين دپارتمان تخصصى حقوق رســانه و ارتباطات همه تلاشمان را براى 
پاسخگويى به دغدغه ها و پرسشهاى خبرنگاران و همچنين بحث آموزش دراين زمينه 
راداريم؛ زيرا گاه خبرنگاران براى بازتاب اخبار، نگرانى هاى حقوقى دارند و آموزش در اين 

زمينه در اطلاع رسانى شفاف اخبار و آرامش خبرنگاران بسيار مؤثر است. 
دكتر سعيد حقيقى ارتقا نيافتن فرهنگ حقوقى و نا آشنايى مردم با حقوق شهروندى 
را يكى ازمعضلات جامعه فعلى اعلام كرد و افزود: نقش رسانه ها درآگاهى اين حقوق و 
فرهنگ سازى بى بديل است. وى همچنين با بيان اين نكته كه حقوق رسانه وارتباطات 
به صورت تخصصى مورد استفاده و كاربردى قرارنگرفته است، بيان داشت:همه ما اين 

رسالت را داريم كه درجهت اين مهم فرهنگ سازى كنيم. 
دبير دومين همايش «چكش زرين عدالت» در ادامه از برگزارى دومين مراسم اعطاى 
چكش زرين عدالت درنيمه اسفند جارى خبر داد و گفت: دبيرخانه،آئين چكش زرين 
عدالت را سال گذشته براى نخستين باردر مشهد برگزاركرد كه دراين مراسم دكتر سيد 
محمود كاشانى فرزند آيت االله كاشانى به اين عنوان نائل شد. وى افزود: دردومين مراسم 
اهداى چكش زرين به عنوان يكى از محورهاى مقاله ها، بحث ارتقاى فرهنگ دراولويت 
قرار دارد.دكترحقيقى خاطر نشــان ساخت: به اعتقاد من با همكارى رسانه ها مى توان 
علاوه بر اينكه برروى چالش ها و آسيب ها بهتر كاركرد، درجهت ارتقاى حقوق شهروندى 
نيز مى توان گام هاى مؤثرى برداشت.دبيراتاق فكردهكده سفيد نيزدرادامه اين نشست 
گفت: به اعتقاد من تشكيل دپارتمان حقوق رسانه و ارتباطات مى تواند در بازتاب بهتر 

حقايق اجتماعى ميسر باشد. دكتر مجيد قاضى زاده وى تأكيد كرد: دراجتماع ما، مردم 
ازجرم بودن برخى اعمال بى اطلاعند و متأسفانه فرهنگ حقوقى دركشورما به گونه اى 
اســت كه تازمانى كه به يك مشكل مبتلا نشــويم، مباحث حقوقى و گرفتن وكيل را 
ضرورى نمى دانيم. دكتر قاضى زاده با اعلام آنكه رسالت اصلى حقوق اين است كه قبل 
ازنزاع و درگيرى به كمك مردم بيايد، تصريح كرد: ما براى ارتقاى حقوق شهروندى نيازبه 

فرهنگ سازى داريم و اين مهم به همت رسانه ها مى تواند انجام شود.
وى با اشاره به اين نكته كه درسال گذشته بيش از 15 ميليون پرونده در دستگاه قضايى 
ما ثبت شده است، اظهارداشت:هرپرونده حداقل دو طرف دعوا را دارد و اين يعنى رقمى 
معادل 30 ميليون نفر به صورت مســتقيم به مراجع و محاكم قضايى مراجعه كرده اند 
و اين در حالى اســت كه به موجب آماررسمى ايران هرخانوار ايرانى 3/1 نفر محاسبه 
مى شــود.وى درادامه اظهارداشــت: پس بايك نگاه اجمالى متوجه مى شويم، جمعيت 

كثيرى ازمردم مبتلا به موضوعات حقوقى اند.

يك مسئول:

امسال هم «چكش زرين عدالت» اعطا مى شود

هنوز مردم دوست 
دارند،كتاب دستشان 

بگيرند و مطالعه 
كنند. هنوز هم 
بين بچه هاى ما 

افراد خوش ذوق و 
علاقه مند 

به نوشتن هست

بــرش

امر به معروف بايد سر لوحه امور زندگى 
همه مسئولان باشد 

جويــن- خبرنــگار 
شوراى  جلســه  قدس: 
ادارى شهرستان جوين با 
حضور مدير امر به معروف 
امام  خراســان،  اســتان 
جمعه جويــن و فرماندار 
درمحــل  گذشــته  روز 

سالن اجتماعات شــهداى دولت برگزار شد. امام جمعه جوين در 
اين جلســه گفت: امر به معروف و نهى از منكر يكى از دستورات 

الهى است. 
حجت الاسلام والمسلمين محمدتقى دليرى پور تأكيد كرد: همگى 
موظفيم درتمامى امور دينى، اخلاقى، ســنتى و اجتماعى امر به 
معروف و نهى ازمنكر را ســر لوحه كار خود قرار دهيم. دبير ستاد 
امر به معروف و نهى ازمنكر استان نيز گفت: امر به معروف و نهى از 

منكر به عنوان يكى از واجبات دينى مورد توجه بوده است. 
ارجاعى خاطرنشــان كرد: امر به معروف و نهى از منكر بسيار 
وسيع و گسترده است، چرا ما فقط به جزئيات امر به معروف و 

نهى از منكر نگاه مى كنيم و از اصل دورى جسته ايم. 

نمايش صندوق قبرى از امامزاده 72 تن 
ساروق در موزه بزرگ خراسان

قبر  صنــدوق  قدس: 
منبــت كارى شــده به 
اشــكال هندسى و گل 
اســليمى كه  بــرگ  و 
به امامــزاده 72 تن در 
ســاروق تعلــق دارد در 
مــوزه بزرگ خراســان 

به نمايش گذاشــته شده است. اين صندوق منبت كارى شده 
كــه به امامزاده 72 تن در ســاروق تعلق داشــته صاحب قبر 
نصرت خاتون دختر شــمس الدين محمد و تاريخ ساخت آن 
در ربيع الاول 719 هجرى قمرى بوده اســت و در حال حاضر 
در نمايشگاه چهارده قرن هنر و تمدن ايران اسلامى و درمحل 
موزه بزرگ خراسان به نمايش گذاشته شده است.طبق اسناد و 
مدارك موجود در مجموعه زيارتى ساروق امامزاده طاهر(ع) و 
شاهزاده على(ع) و همچنين چهار تن از فرزندان و نوادگان امام 
ســجاد(ع) به نام هاى حضرت على الصالح، عبيداالله، محمدبن 
على و نصرت خاتون و 66 نفر از نوادگان امامان معصوم، مريدان 

و شهداى اسلام، دفن مى باشند.

هفته هاى فرهنگى شهرهاى 
خراسان  رضوى تا شهريور 97 ادامه دارد

قدس: مديركل اجتماعى 
استاندارى خراسان رضوى 
هفته هــاى  گفــت: 
شهرستان هاى  فرهنگى 
خراسان رضوى تا شهريور 
برگزار  ســال 97  مــاه 
لدين  كمال ا مى شــود.

حســينى در جلسه كارگروه تخصصى امور اجتماعى و فرهنگى 
خراســان رضوى  اظهار داشــت: در جلسه گذشــته كارگروه 
تخصصى امور اجتماعى و فرهنگى اســتان، برگزارى هفته هاى 
فرهنگى شهرستان ها در حوزه هاى علمى، فرهنگى، اجتماعى و 
اقتصادى در محل پديده شانديز در دستور كار قرار گرفت و براى 
اين حوزه 13 شاخص تعريف شده كه سرفصل هاى آن به ادارات 
شهرســتان ها ابلاغ شده است.وى با اشــاره به اجراى هفته هاى 
فرهنگى اســتان تأكيد كــرد: برنامه هــاى هفته هاى فرهنگى 
شهرستان هاى خراسان رضوى از ابتداى دى ماه سال 96 تا پايان 
نيمه اول شــهريورماه سال 97 در روزهاى سه شنبه تا جمعه هر 

هفته در مجموعه پديده شانديز برگزار مى شود.

مديركل اجتماعى 
استاندارى خراسان رضوى 
هفته هــاى  گفــت: 
شهرستان هاى  فرهنگى 
خراسان رضوى تا شهريور 
برگزار   
لدين  كمال ا مى شــود.

قبر  صنــدوق 
منبــت كارى شــده به 
اشــكال هندسى و گل 
اســليمى كه  بــرگ  و 
 تن در 
ســاروق تعلــق دارد در 
مــوزه بزرگ خراســان 

جويــن- خبرنــگار 
شوراى  جلســه 
ادارى شهرستان جوين با 
حضور مدير امر به معروف 
امام  خراســان،  اســتان 
جمعه جويــن و فرماندار 
درمحــل  گذشــته  روز 

مجوز كاوش در منطقه تاريخى 
سنگ بست فريمان صادر شد

قدس: مديركل ميراث فرهنگى، صنايع دستى 
و گردشگرى خراســان رضوى گفت: درحال 
بهبود و تكميل زيرســاخت هاى گردشگرى 
سايت تاريخى سنگ بست فريمان هستيم و 

تاكنون براى اين مهم بيش از 2 ميليارد ريال 
هزينه شده است.

 محمد رحيم رهنما اظهارداشــت: با تلاش 
اداره كل ميراث فرهنگى خراســان رضوى 
موفق بــه دريافت مجوز كاوش و گمانه زنى 
جهت لايه نــگارى و تعيين عرصه و حريم 

شهر تاريخى سنگ بست شديم. 

او با بيــان اين مطلب كه بــزودى عمليات 
اجرايى اين طرح آغاز خواهد شــد افزود: در 
تلاشيم اين اثر ارزشمند تاريخى را به پايگاه 
ميراث فرهنگى ارتقا دهيم كه مقدمات كار 
انجام شــده و در اين راســتا از مساعدت و 
حمايت هاى نماينده و فرماندار شهرســتان 
فريمــان نيز بهره مند خواهيم شــد.رهنما 

تصريح كرد: با توجه به اهميت شهر تاريخى 
سنگ بست كه مورد توجه خاص گردشگران 
و پژوهشگران خارجى و داخلى است برنامه 
بلند مدتــى را جهت تبديل آن به ســايت 
پژوهشــى و مقصد گردشــگرى طرح ريزى 
كرديــم كه به صورت مرحلــه به مرحله در 

حال اجراست.



هنگامــه طاهرى  اين روزها بيشــترين 
خبرى كه در اخبار شبكه هاى مجازى داخلى 

مى توانى بيابى اخبار زلزله است.
 اما تشــخيص اين كه كــدام صحت دارد وبر 
مبناى كدام يك مى توانيم برنامه ريزى جهت 
حفظ ايمنى خودمان داشــته باشيم، تقريباً 

غيرممكن است.
 با اين حال مردم همچنان در اضطراب زندگى 
مى كنند و با دلهره مى خوابند. اين يعنى اخبار 
ضد و نقيض زلزله آرامش مردم را سلب كرده 

 است.

خبرهايى كه كم از زلزله نيستند
مشهد يكى از آن شهرهاست كه احتمال زلزله 
آن در طرقبه و شانديز و ميامى روز گذشته در 
شبكه ها دست به دست شد و اضطراب مردم 

را برانگيخت.
 اما گفت وگو با رئيس مركز تحقيقات زمين 
لرزه شناسى دانشگاه فردوسى كمى ته دلمان 
را قرص كرد.دكتر سيد كيوان حسينى گفت: 

طرح پيش بينى زلزله فردى 
كه اخبار پيــش بينى او در 
شــبكه هاى اجتماعى پخش 
شده، هيچ جايگاه علمى ندارد 
و قبلاً در كارگروه مخاطرات 
زلزله بررسى و مطالعه و اين 
طرح رد شــد و وى نســبت 
به آنچه توســط كارشناسان 
مطرح شــد، پاســخ علمى 

نداشت.
او گفت: زمين لرزه قابل پيش بينى نيســت؛ 
چرا كه پديده اى است كه به صورت اتفاقى رخ 
مى دهد و ما فقط مى توانيم احتمال وقوع آن را 
برآورد كنيم، ولى تشخيص زمان دقيق و عمق 
و بزرگى آن از جمله مواردى است كه نمى توان 

آن را پيش بينى كرد.
او ادامه داد: طبق مطالعات ما شــرق خراسان 
رضوى از فريمان به بعد نشان مى داد زلزله در 
اين منطقه رخ مى دهد.حتى طبق مطالعات ما 
بجنورد، قوچان، كاشمر و تربت حيدريه مناطق 
خطر استان هستند و ما انتظار وقوع زلزله را در 

اين مناطق داريم.
او بيان داشــت: ما به وفور زلزله هاى كوچك 
داريم و بر اســاس موقعيت گسل ها و پايش 
زلزله هــا صحبت مى كنيم و معتقديم منطقه 

پــر خطرمان بين نيشــابور 
و قوچــان اســت، بخصوص 

نيشابور. 
وى اضافــه كــرد: طرقبه و 
شــانديز هم جنوب شــرقى 
منطقــه قوچــان و شــمال 
شرقى نيشابور است، ولى نه 
هست  مشــخص  ريشترش 
حسينى  دكتر  زمانش.اما  نه 
تصريح كرد كه وظيفه اعــلام زلزله را زمانى 
دريافت مى كند كه توســط استاندارى با وى 
تماس گرفته شــود و آنگاه اقــدام به اطلاع 
رسانى كند.وى خاطر نشان كرد: در كشورى 
زندگى مى كنيم كه هميشــه با زلزله مواجه 
مى شــويم، بنابراين به جاى مقابله با آن بايد 
ياد بگيريم چطــور با آن زندگى كنيم.او بيان 
داشت: مهم ترين كار مقاوم سازى ساختمان ها 
در مقابل زلزله اســت تا از وقوع خســارت ها 

پيشگيرى شود.
اما نتيجه نهايى آن هم مى شــود مراقبت در 
مقابل زلزله و مردم را روشــن كنيم كه ما در 
كشورى زلزله خيز زندگى مى كنيم، از اين رو ما 
قصد مقابله با زلزله را نداريم، بلكه مى خواهيم 
با آن سازگارى كرده و زندگى كنيم. بنابر اين 

براى شناخت زلزله بايد آن را بشناسيم.

مشهد روى گهواره زلزله
به گفتــه رئيس ســازمان نظام مهندســى 
ساختمان خراسان رضوى نيز سه گسل فعال 
در مناطق مركزى و پيرامون شــهر مشــهد 

شناسايى شده است.
مهندس حســين كامران ديســفانى در اين 
خصوص اظهار داشــت: گســل هاى زلزله در 
مناطق مركزى مشهد، سنگ بست - شانديز 
و شمال كشــف رود شناسايى شده است. اما 
با توجه به ســه گســل در مناطق 7 و 8 و 9 
شهردارى كه روى پهنه منطقه مسكونى هم 
قرار گرفته اند، توصيه هــاى لازم براى رعايت 

حريم گسل جهت ساخت و ساز و بلندمرتبه 
ســازى ها و ضوابط خاص بزودى تدوين و به 
شــهردارى ها توســط وزارت راه و شهرسازى 

ابلاغ مى شود.

 آسيب پذيرى 60 درصد ساخت و سازها
او خاطر نشــان كرد: 30 درصد ساختمان هايى 
كه عمدتاً قبل و اوايل انقلاب با ديوار باربر بدون 
سيستم سازه اى مناســب اجرا شده اند، در برابر 
زمين لرزه آسيب پذير هستند و 30 درصد ديگر 
ساختمان ها كه عمدتاً بافت هاى فرسوده و ساخت 
و ســازهاى بدون مجوز حاشــيه شهر را شامل 

مى گردد، بدون مقاومت در برابر زلزله هستند.
وى همچنين يادآور شد: در حال حاضر برآورد 
مى گردد حدود 40 درصد ساختمان هاى شهر 
مشــهد كه عمدتاً طى 25 سال اخير ساخته 
شده و مقررات ملى در آن رعايت شده، در برابر 

زلزله حدود هفت ريشتر مقاوم هستند. 

�و��ون
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 مشهد ركورد آلوده ترين شهر ايران را 

شكست
ميزان: ايستگاه سجاد مشــهد، آلوده ترين نقطه كشور در روز 
گذشته معرفى شد. در اين ايستگاه، ميزان ذرات معلق كمتر از 
دو و نيم ميكرون عدد 252 را نشان داد.محدوده شاخص كيفيت 
هوا بين صفر تا 500 متغير است. هر چه شاخص بالاتر باشد، هوا 
آلوده تر و اثرش بر سلامتى بيشتر است. مثلاً شاخص 50 نشان 
دهنده هواى پاك با اثرى خيلى كم بر سلامت عموم مردم است، 

اما شاخص 300 نشان دهنده  وضعيت هواى اضطرارى است.
شــاخص 100 عمدتاً نشان دهنده مقدار مجاز آلاينده ها طبق 
استاندارد هاى ملى است و اين مقدارى است كه براى حفاظت 
از سلامت عمومى تعيين مى شود. مقادير زير 100 معمولاً قابل 
قبول فرض مى شــوند، اما با عبور شاخص از 100، كيفيت هوا 
ابتدا براى گروه هاى حساس و سپس به تدريج براى همه ناسالم 

خواهد شد.

 كاهش 11 درصدى بارش هاى پاييزى در 
خراسان رضوى

قدس: مديركل هواشناسى خراســان رضوى گفت: از ابتداى 
مهر گذشــته تاكنون 11 ميليمتر بارندگى در خراسان رضوى 
ثبت شده است. ميزان بارندگى در مدت مشابه دوره بلندمدت 
41 ميليمتر و پارســال 13 ميليمتر بود.محسن عراقى زاده به 
كاهش 11 درصدى ميانگين بارندگى پاييز امســال نسبت به 
مدت مشــابه چهارسال اشاره و بيان كرد: ميانگين بارندگى در 
تمامى شهرستان هاى استان در سال زراعى جارى كاهش يافته 
است. بيشترين كاهش در شهرستان هاى تايباد، سبزوار، خواف 
و كاشمر رخ داده است. وى گفت : در اين مدت تايباد و سبزوار 
با 94 درصد بيشترين كاهش را داشته اند و پس از آن بيشترين 
كاهــش در خواف با 91 درصد و كاشــمر با 88 درصد گزارش 
شده است.وى به كاهش 80 درصدى بارندگى بلندمدت در شهر 
مشهد نيز اشاره و بيان كرد: طى سه ماه گذشته 9 ميليمتر باران 
در اين شــهر باريد كه نسبت به مدت مشابه پارسال 47 درصد 

كمتر شده است.

در گفت و گو با رئيس مركز تحقيقات زمين لرزه شناسى دانشگاه فردوسى مشهد بررسى شد

مدير كل دامپزشكى:راست و دروغ هاى وقوع زلزله در طرقبه و شانديز
 بيمارى آنفلوانزاى فوق حاد پرندگان 

درخراسان رضوى ديده نشده است
قدس:پايش مستمر دامپزشكى استان براى بيمارى آنفلوانزاى 
فوق حاد پرندگان در تمام نقاط اســتان در حال انجام است.
مدير كل دامپزشكى خراسان رضوى با اعلام اين خبر، افزود: 
وجود نداشتن بيمارى آنفلوانزاى فوق حاد پرندگان كه جزو 
بيمارى هاى مشترك بين انسان و دام است، طى اجراى طرح 
پايش هدفمند آنفلوانــزاى پرندگان و نيز مراقبت فعال اين 
بيمارى در ســال جارى به اثبات رسيده كه طى آن بيش از 
13 هزار و 500 مورد بازديد از مراكز مختلف سنتى و صنعتى 
پرورش طيور انجام و نزديك 25 هزار مورد نمونه بردارى از 
طيور اين واحدها انجام شــده و نتايج آزمايشگاهى بيش از 
28 هزار آزمايش در آزمايشــگاه هاى تحت پوشش اين اداره 
كل بيانگر نبود بيمارى آنفلوانزاى فوق حاد پرندگان دركل 

جمعيت طيور استان مى باشد.
 دكتر احمد شــريعتى اظهار داشــت: هرساله با مهاجرت و 
جابه جايى پرندگان مهاجر، احتمال ورود ويروس هاى جديد 

در كشور وجود دارد.
 وى افزود: با توجه به بررســى هاى به عمل آمده در ســال 
جارى، از ابتداى شــهريورماه موردى از آنفلوانزاى فوق حاد 

پرندگان در استان تا كنون مشاهده نشده است.

فردا با حضور معاون اول رئيس جمهور 
محقق مى شود

 آغاز بزرگ ترين پروژه گازرسانى كشور 
در خراسان رضوى

قدس: سخنگوى شركت گاز خراسان رضوى از آغاز عمليات 
اجرايى و بهره  بردارى رسمى بزرگ ترين پروژه هاى گازرسانى 

كشور با حضور معاون اول رئيس جمهور خبر داد.
سيد احمد علوى با اعلام اين خبر اظهار كرد: اين مراسم فردا 
ششم دى ماه  از ساعت 15 با روشن شدن مشعل گازدر يكى 
از روستاها به نمايندگى از دو شهر و 327 روستاى اين استان 

آغاز خواهد شد. 
وى افزود: در ادامه مسئولان از طريق ارتباط تصويرى پروژه 
گازرسانى به شهر همت آباد و خط انتقال گازرسانى اين شهر 

را مورد بهره بردارى قرار خواهند داد.
به گفته علوى، آغاز عمليات اجرايى خط انتقال گاز 16 اينچ 
تربت حيدريه-كاشمر و افتتاح خط انتقال جغتاى-سبزوار از 

ديگر برنامه هاى اين مراسم خواهد بود.
رئيس روابط عمومى شركت گاز خراسان رضوى با بيان اين 
مطلب كه بيش از 415 ميليارد تومان اعتبار براى پروژه هاى 
گازرسانى شهرى و روســتايى و خطوط انتقال گاز استان 
هزينه شــده، افزود: اين پروژه بزرگ ترين طرح گازرسانى 

كشور است.

روى خط حادثه

30فقره زورگيرى و قاپ زنى در كارنامه سياه دزد خيابانى
قدس: يك ســارق خشن و عامل گوشى قاپى و 
زورگيرى گوشــى هاى تلفن همراه شهروندان در 
مشهد دستگير شد.رئيس پليس آگاهى خراسان 
رضوى بــا اعلام اين خبر به خبرنــگار ما گفت: 
كارآگاهان پليس آگاهى در عملياتى مشترك با 
مأموران كلانترى شهيد هاشمى نژاد مشهد، عامل 
گوشى قاپى و زورگيرى گوشى هاى تلفن همراه 
شهروندان چهره زنى و دستگير كردند.سرهنگ 
حميد رزمخواه افزود: اين متهم 30ساله تاكنون به 

30فقره سرقت اعتراف كرده و تحقيقات با دستور مقام قضايى ادامه دارد.

خواهر و برادرى كه دزد از آب در آمدند
قدس: زن 40ســاله و برادر 37ساله اش كه 
عامل ســرقت از ساختمان هاى شهر تايباد 

بودند، شناسايى و دستگير شدند.
فرمانده انتظامى تايباد با اعلام اين خبر گفت: 
پيدا شدن سه فرغون نو تخريب شده در يك 
انبار ضايعاتى در شهر تايباد، سرنخى بود كه 
به شناسايى عاملان سرقت از ساختمان هاى 
مردم انجاميد.سرهنگ حسن ناگهانى افزود: 
اين خواهر و برادر ســارق دســتگير شده و 

تاكنون به پنج فقره سرقت اعتراف كرده اند كه تحقيقات از آن ها ادامه دارد.

زمين لرزه قابل پيش بينى 
نيست؛ چرا كه پديده اى 

است كه به صورت اتفاقى 
رخ مى دهد و ما فقط 

مى توانيم احتمال وقوع آن 
را برآورد كنيم

بــرش

نرخ طلا و سكه
قيمت در سطح شهر

(تومان)

هر گرم طلاى 18 عيار

سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم

نيم سكه

ربع سكه
دلار

129/800

1/405/000

1/365/000

690/000

400/000

4185
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گزارش جلسه

در جلسه شوراى شهر عنوان شد
وضعيت بحرانى سوله هاى بحران درمشهد 

قدس: واگذارى يا عدم واگذارى ايســتگاه هاى آتش نشانى به بخش خصوصى و 
انتقاد از وضعيت نامطلوب سوله هاى بحران با توجه به قرار گرفتن مشهد روى دو 
گســل از جمله موضوعاتى بود كه در دهمين جلسه علنى شوراى اسلامى شهر 

مشهد مطرح شد.
برپايه اين خبر اعضاى شــوراى اسلامى شهر مشهد در دهمين جلسه علنى و در 
جواب نامه فرماندارى مشهد مصوب كردند نظر به اينكه مصوبه شوراى اسلامى شهر 
شــهردارى را مكلف كرده است پس از هماهنگى با وزارت كشور موضوع واگذارى 
يا عدم واگذارى ايستگاه هاى آتش نشانى به بخش خصوصى را تعيين تكليف كند 
و در اين مصوبه نفياً يا اثباتاً هيچ گونه اظهار نظرى در اين خصوص نشــده است، 
بنابراين مصوبه قبلى شوراى شهر در خصوص واگذارى ايستگاه هاى آتش نشانى 

بدون ايراد قانونى است و شورا بر مصوبه قبلى خود تأكيد مى كند.

 شرايط نامطلوب سوله هاى بحران مشهد 
انتقاد از وضعيت نامطلوب سوله هاى بحران نيز روز گذشته از سوى رئيس شوراى 

اسلامى شهر مشهد به صحن علنى راه پيدا كرد.
محمدرضا حيدرى در اين باره گفت: قرار گرفتن مشــهد روى دو گسل، ضرورت 
تلاش در حوزه مديريت بحران و مقاوم سازى ساخت و سازها دراين شهررا مضاعف 
مى كند.وى افزود: ايمنى شهرها و رسيدگى به آن از مأموريت هايى مى باشد كه در 
كنار ساير سازمان هاى مرتبط در وظايف شوراها و شهردارى ها گنجانده شده است.
وى ادامه داد: زلزله غرب كشور در كرمانشاه و زلزله تهران نشان داد بايد به موضوع 
مديريت بحران، بازسازى و مقاوم سازى بافت هاى فرسوده، اصلاح زيرساخت ها و 

آموزش و پيشگيرى توجه جدى داشت.
رئيس شــوراى اسلامى شهر مشهد همچنين گفت: 2200 هكتار بافت فرسوده و 
واقع شدن روى دو گسل زلزله، نگرانى جدى براى مشهد به همراه دارد و بايد اصول 

ايمنى و مقاوم سازى در اين كلانشهر جدى گرفته شود.
وى بر توســعه سوله هاى بحران در مشــهد تأكيد و بيان كرد: هم اكنون شرايط 

مطلوبى در اين خصوص نداشته و با استانداردها فاصله زيادى داريم. 
به گفته وى بايد در بودجه 97 به مقوله مديريت بحران و ســاخت سوله ها توجه 

جدى تر شود تا آمادگى بيشترى براى مواجه با بحران داشته باشيم.
همچنين در اين نشست از فرزند شهيد محمد منفرد تنها شهيد واقعه 23 آذر 57 

در بيمارستان امام رضا(ع) مشهد قدردانى شد.

 دريافت تسهيلات مالى خارجى براى خط 3 قطار شهرى
همچنين با تصويب اعضاى شــوراى اسلامى شهر به شهردارى مشهد اجازه داده 
شد نسبت به پيگيرى و دريافت تسهيلات مالى خارجى براى تكميل و راه اندازى 

پروژه خط 3 قطار شهرى مشهد مقدس، حد فاصل انتهاى بلوار اميريه تا شهرك 
ابوذر به طول 28/5 كيلومتر به مبلغ يك ميليون و 206 هزار دلار با رعايت بندهايى 

اقدام كنند.

 استمداد انتقال خون خراسان رضوى از شورا و مردم
رئيس سازمان انتقال خون خراسان رضوى هم كه ميهمان جلسه علنى روز گذشته 
شوراى اسلامى شهر مشهد بود، گفت: اين استان در زمينه توليد و تأمين خون و 

فراورده هاى خونى با بحران مواجه است.
دكتر حميدرضا اســلامى افزود: ظرفيت توليد خون در خراسان رضوى 57 هزار 
كيسه در سال است كه 55 هزار كيسه آن تنها در بيمارستان امام رضا(ع) مشهد 

مصرف مى شود.
وى به 58 بيمارستان زير پوشش سازمان انتقال خون خراسان رضوى اشاره و بيان 
كرد: نياز بيمارستان هاى اســتان به خون سالانه 332 هزار كيسه است، بنابراين 
سازمان براى تأمين آن با حجم 6 برابرى ظرفيت خود فعاليت مى كند. اگر به اين 
ســازمان، توليد خون و فراورده هاى خونى توجهى نشود، بزودى با بحران مواجه 

خواهيم شد.
مديرعامل سازمان انتقال خون خراسان رضوى ادامه داد: از پارسال تاكنون 1400 
دســتگاه تخت بيمارستانى در استان اضافه شده، ولى براى سازمان انتقال خون و 

مشكلات اين سازمان هيچ اقدامى صورت نگرفته است.
وى به مشــكلات مالى نيز اشــاره و بيان كرد: وضعيت مالى اين سازمان درحدى 
نامطلوب است كه هفته گذشته شركت آب و فاضلاب مشهد به دليل بدهى قصد 

قطع كردن آب سازمان انتقال خون خراسان رضوى را داشت.
اسلامى گفت: مسئولان بايد براى كاهش مشكلات سازمان خون در استان كارى 

كنند و فقط پشت درهاى اتاق عمل به ياد سازمان انتقال خون نباشند.
وى افزود: هم اكنون به سمت مصرف 400 هزار كيسه خون در سال پيش مى رويم 
كه اين امر با شرايط فعلى، بحران جدى براى استان خراسان رضوى رقم خواهد زد.

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.

15 14 13 12 11 10 9 8 7 6 5 4 3 2 1
ن ا ی ز ا غ ا د ه ع ی ا ع د 1
ی ا م ن ا ل ا ک د و ز ا 2
م ا ن ا ز و س ا ه ن م خ 3
ا و س م ی ت ر ذ ش ا و ل 4
ی ن ا س ل ن و ت ی پ و ل ه 5
و د ر گ ش ی ا ت ا ی ا ر 6
ش ی ت ن ا و ر م ت ا م ج 7
ی ر ا و ل ش ی ب و ن ج و 8
ج ک ر ا ا ر ق ه ق ن ا ه 9

م ا ج ح ا ن ا ر ر ج ن ر 10
ی ا ر ی گ ر گ ت ه ف ا ز گ 11
ا ن ز ا ا ک ی ی و ل ی و 12
ن ن ز م ه ن ا د ن ز م گ 13
ک ل ر ک ر ک ش و د ن ق ر 14
ی ه ا م ش و گ ی ر ا د م ا د 15

حل جدول شماره قبل

1- آيينى با 1300 سال قدمت كه همه 
ساله با حضور خيل عزاداران در سالگرد 
شهادت حضرت على ابن محمد باقر(ع) 

در مشهد اردهال برگزار مى شود
2- نوآورى- آن چه مطابق آرزو باشد

3- الهــه آفتــاب مصر باســتان- ميوه 
پرخاصيت گرمســيرى- كاشــت نهال- 

امتحان چهارگزينه اى
4- نوعــى ســاعت قديمــى- صفحه 
اينترنتى- لبــاس صاف كن برقى- يكى 

از دوجنس
5- از مجموعه نــرم افزارهاى پركاربرد 
شركت مايكروســافت- پرواز- اهل شهر 

بادگيرها
6- جسد مردار- دورافتاده- تمايل

7- مثل و مانند- درختچه اى خاردار با 
ميوه ريز خوراكى زرد و نارنجى

8- لبه شمشــير- ترب رشتى- وسط و 
بين- يك و يك

9- نــام قديم اين شــهر اصفهان ارگ 
دستان بوده- فاصله زمانى

10- شــادمان- نوعى طبل دوتايى كه با 
چوب مى نوازند- ماده معطر ناف آهوى 

ختن
11- بخشى از خاك يزد را دربر مى گيرد- 
كامل ترين ساز زهى جهان- خوراكى از 

گوشت و بادمجان
12- هزاركيلو- پيشــوند استمرار- لنگه 

در- پوشش
13- تناوب زراعى- صدا و نوا- ســالك- 

تلخ
14- هم قطار- شركت ژاپنى باسابقه در 

توليد تجهيزات ورزشى
15- اثــرى فارســى از «ربيــع ابــن 
احمداخوينى» در آموزش پزشكى تاليف 

شده در سده دوم هجرى

1- لرزانك- برجسته
2- يك چهــارم- نت چهارم- نوعى نان 

نازك صنعتى
3- علامت جمع مونث- آبگينه- ترس و 

وحشت- مظهر شيرينى
4- واحد برداشت سينمايى- نامى براى 

زاويه قائمه- من+شما
5- پيامبــر خالق «ارژنگ»- افســوس 

خورده- نام دخترانه فرنگى
 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم

 با ما تماس بگيريد

iranpuzzle@gmail.com

جدول
محمدرضا على زاده
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 افقى

 عمودى

6- نزديكى- پاكى- انضمام
7- به آن لقب انسولين گياهى داده اند- نام 

پسرانه عربى- پدر تركى
8- طايفه ايرانــى- تجلى- قصه گو- دانه 

معطر
اســتثمار- اقيانــوس كم جنب و  9- ابزار

جوش- حيوانى از خانواده ميمون
10- ســلاطين جنگل- پســتى در زمين 

واليبال- سعى و تلاش
11- ميانه- بخشى از جمله- تند و فورى

12- حرف دهن كجى- ساختمان خرابه- 
از خلفاى عباسى كه بين سال هاى 847 تا 

861 ه ق حكومت كرد
13- نشانه- ســفيدموى شاهنامه- زن يا 

شوهر- مادر عرب
14- اتحاديه كارگرى- رايحه- فوق ستاره 

آرژانتينى بارسا
15- كشــور دانوب آبى- يگان تاكتيكى 

نيروى هوايى تقريباً معادل گردان
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با پيگيرى هاى قدس محقق شد

تسهيلات 250 ميلياردى براى احياى دو واحد بزرگ صنعتى در قوچان
هادى زهرايى  دو واحــد بزرگ صنعتى 
آســاك دوچرخ و كاشى طوس در شهرستان 
قوچان طى سال هاى اخير با مشكلات بسيارى 
روبــه رو بوده اند كه روزنامه قدس گزارش هاى 
زيادى در خصوص مشــكلات ايــن دو واحد 

صنعتى به چاپ رسانده است.
در همين حال به دنبال انعكاس مشــكلات 
ايــن دو واحد صنعتى جلســه اى با حضور 
نماينــده مردم قوچان و فــاروج در مجلس 
شوراى اسلامى و مديران عامل اين دو واحد 
صنعتى در دفتــر كار وزير صنعت، معدن و 

تجارت برگزار شد.
نماينده مردم قوچان و فاروج در مجلس شوراى 
اسلامى درباره اين جلسه به خبرنگار ما گفت: طى 
هفته گذشته، جلسه اى با وزير صنعت، معدن و 
تجارت داشتم كه يكى از موضوعات مطرح شده 
در اين جلسه مشكلات دو واحد صنعتى كاشى 

طوس و آساك دوچرخ قوچان بوده است.
هادى شوشــترى افزود: مقرر شد، جلسه اى با 
حضور مديران عامــل اين دو واحد صنعتى و 
با حضور وزير برگزار و مشكلات اين دو واحد 

صنعتى به صورت اختصاصى بررسى شود.
وى تصريح كرد: روز شــنبه ايــن هفته با 
حضــور مديــران عامل آســاك دوچرخ و 
كاشــى طوس در دفتر وزير صنعت، معدن 
و تجارت جلســه اى برگزار شــد و در اين 
جلسه گزارشى از روند فعاليت اين دو واحد 
صنعتى ارائه شد و مديران عامل نيز به بيان 

مشكلات پيش روى خود پرداختند.
وى اظهار داشت: مهم ترين درخواست مديران 
عامل در خصوص تأمين ســرمايه در گردش 
براى پرداخت مطالبات كارگران و خريد مواد 
اوليه و ماشــين آلات جديد توليد و پرداخت 
بدهى هــا به ســازمان هاى خدماتى همچون 
شــركت هاى گاز، برق و تأميــن اجتماعى و 

بدهى هاى مالياتى بود.

 اعطاى تسهيلات براى رفع مشكلات
نماينده مردم قوچان و فاروج در مجلس تصريح 
كرد: محمد شريعتمدارى، وزير صنعت، معدن 
و تجارت نيز در اين جلسه به صورت جداگانه 
بــا مديران عامل بانك رفــاه كارگران و بانك 
تجارت در خصوص اعطاى تســهيلات به اين 

دو واحد صنعتى گفت وگو كرد.

وى گفت: مقرر شــد، جلســاتى نيز با اين 
دو بانك بــه صورت جداگانه برگزار شــود 
كه قرار اســت، طى اين هفته جلســه اى را 
با مديرعامل بانك رفاه كارگران در خصوص 
كارخانه آســاك دوچــرخ و جلســه اى با 
مديرعامل بانك تجارت در خصوص كارخانه 

كاشى طوس برگزار كنيم.

 تأمين وثايق مورد نظر بانك 
هادى شوشترى در خصوص ميزان تسهيلات 
براى اين دو واحد صنعتى گفت: تســهيلات 
كارخانه كاشــى براى ســرمايه در گردش و 
بخشــى ديگر براى طرح توســعه اين واحد 
صنعتــى در گام اول 10 ميليــارد تومــان 
درخواست شــده است، اما مشكل پيش روى 
اين واحد صنعتى تأمين وثايق بانكى اســت 
كه بانك تجــارت تقاضاى وثايق ارزنده ملكى 
و شهرى كرده است و مديران كارخانه كاشى 
طــوس اعلام كرده اند كه قــادر به تأمين اين 
وثيقه ها نيســتند و خواســتار ارزيابى جديد 
كارخانه هســتند تا بتوانند از محل خود سند 

كارخانه تسهيلات را دريافت كنند.

 حل مشكل آساك دوچرخ 
براى اخذ تسهيلات

شوشــترى در خصــوص كارخانه دوچرخه 
ســازى قوچان(آســاك دوچرخ) نيز گفت: 
مديرعامل اين واحــد صنعتى ملكى را كه 
داراى حق سرقفلى و كسب و پيشه است نه 
حق عرصه و اعيان، به عنوان وثيقه به بانك 
رفاه كارگران معرفى كرده است كه علاوه بر 
اين مشــكل يكى از نهادهاى نظارتى نيز به 
بانك اعلام كرده است كه به كارخانه آساك 
دوچرخ تسهيلات داده نشود و براى رفع اين 

مشكلات جلسات مكررى برگزار شد.
نماينــده مردم قوچان و فــاروج در مجلس 
شوراى اسلامى تصريح كرد: مالك عرصه و 
اعيان ملكى كه مديرعامل آســاك دوچرخ 
بــراى وثيقه بانكــى معرفى كرده اســت، 
بنياد مســتضعفان است كه پس از جلسات 
مكرر و رايزنى با ســعيدى كيا (رئيس بنياد 

مستضعفان) اين مشكل حل شد. 
وى افــزود: پــس از تأييد، يكــى از نهادهاى 
نظارتى بــه واحد اعتبارات بانك رفاه كارگران 
اعلام كرده است كه به كارخانه آساك دوچرخ 

قوچان تسهيلاتى داده نشود كه علت اين امر 
بدهى هاى قبلى اين واحد صنعتى بوده است و 
با جلســاتى كه با سازمان ذى ربط برگزار شد، 

اين مشكل نيز حل شد.
شوشــترى در خصوص مجموع تســهيلات 
درخواســتى اين دو واحــد صنعتى گفت: در 
مجموع 250 ميليارد ريال براى كارخانه كاشى 
طوس و آساك دوچرخ تسهيلات در خواست 
شده است كه در فاز اول براى كارخانه كاشى 
طوس قوچان، حداقــل 10 ميليارد تومان و 
براى آســاك دوچرخ نيــز 15 ميليارد تومان 
درخواست شده كه قرار است، تسهيلات اين 
واحد صنعتى (دوچرخه سازى قوچان) در سه 
مرحلــه 5 ميلياردى و پس از هر مرحله از راه 
اندازى كارخانه و بازگشت كارگران به سر كار 

خود پرداخت شود.

آب و �وا
 وزش باد شديد و بارش پراكنده 

در خراسان رضوى
قدس: اداره كل هواشناســى خراسان رضوى در اطلاعيه اى 
اعــلام كرد: بررســى و تحليل آخرين نقشــه ها و مدل هاي 
هواشناسى نشــان دهنده افزايش و تغيير گراديان فشار در 

سطح استان است.
در اين اطلاعيه آمده است: با توجه به تحليل مدل هاى پيش 
يابى افزايش شدت وزش باد را تا روزهاى پايانى هفته خواهيم 
داشت، اما انتظار مى رود، بيشترين شدت وزش باد امروز در 
سطح استان رخ دهد، به طورى كه در بعضى ساعات وزش باد 
شديد (در برخى نقاط بويژه در نوار شرقى استان توأم با توفان 
گرد و خاك) پيش بينى مى شود كه اين امرضمن احتمال بروز 
خسارت، كاهش ديد و كيفيت هوا را نيز در پى خواهد داشت.
بر اين اســاس بيشــترين شــدت وزش باد طى امروز و در 
شهرســتان هاى تايباد، خواف،تربت جام، ســرخس، صالح 
آباد، بردســكن، قوچان، نواحى اطراف شهرستان هاى كلات، 
گناباد و ناحيه غربى سبزوار پيش بينى مى شود. ضمن اينكه 
در نوار شــرقى استان تا پايان هفته، وزش باد شديد همراه با 

گردوخاك ادامه خواهد داشت. 
همچنين تا اواخر وقت امروز وقوع بارش هاى پراكنده در سطح 

استان بويژه در نيمه شمالى پيش بينى شده است.
حداقل و حداكثر دماى هواى امروز مشهد هم به ترتيب 5 و 

15 درجه سانتيگراد خواهد بود.

��اسان �ما�ی
معاون سياسى استاندار خراسان شمالى:

  مقابله با حاشيه نشينى 
با عملكرد جزيره اى ممكن نيست

بجنورد- خبرنگار قدس: معاون سياسى، امنيتى و اجتماعى 
استاندار خراسان شمالى گفت: آينده پژوهى براى حل مشكل و 

پديده حاشيه نشينى امرى ضرورى است.
مهرداد ابراهيمى در نشست كارگروه ارتقاى وضعيت اجتماعى، 
فرهنگى و سلامت استان اظهار داشت: مقابله با معضل حاشيه 
نشــينى با عملكرد جزيره اى ممكن نيست و اين مسئله بايد با 

ايجاد تعامل و هم افزايى همه جانبه كنترل شود.
وى افزود: تصميمات و همفكرى ها در جلســات و نشست هاى 
مختلف بايد به كنترل پديده حاشيه نشينى و همچنين تقويت 
مناطق حاشــيه نشين منجر شود تا در ادامه راه، اين مناطق از 
فهرســت مناطق ويژه اجتماعى حذف شوند چراكه بسيارى از 

نابهنجارى ها و معضلات اجتماعى در اين مناطق نمود مى يابد.
وى اظهار داشــت: حس نابرابرى اجتماعى، تبعيض و كمبود 
امكانات در مناطق حاشيه نشين موجب بروز اعتراضات اجتماعى 
مى شود كه آسيب رساندن به اموال عمومى مى تواند، يكى از اين 

نوع اعتراضات باشد.

عضو شوراى اسلامى شهر بجنورد عنوان كرد
 حيف و ميل بيت المال 

در كارخانه كمپوست
قدس: عضو شوراى اسلامى شــهر بجنورد گفت: سال هاست 
كه به علت نبود مديريت، كارخانه كمپوست بلاتكليف مانده و 

ساخته نشده است.
جمشيد گريوانى در جلسه علنى شوراى اسلامى شهر بجنورد 
تصريح كرد: مســئولان اجازه ندهند، ماجراى راه اندازى نشدن 

كارخانه كمپوست دوباره تكرار شود. 
وى با تصريح اينكه موضوع طلاى كثيف، پسماند و كمپوست در 
بجنورد تكرارى شده است، افزود: مدت هاست كه انگشت اتهام 
به ســوى افرادى اشاره شد كه نتوانستند آن سرمايه ميلياردى 
(كارخانه كمپوست ساخته شده) را مديريت كنند و فقط حيف و 

ميل بيت المال را به دنبال داشت. 
وى ادامه داد: دوبار شاهد افتتاح كارخانه كمپوست در بجنورد 
طى دولت هاى نهم و دهم بوده ايم، اما هم اكنون اين كارخانه به 

علت مشكلات اجتماعى كه به وجود آمد، تعطيل شد. 
گريوانى اظهار كرد: البته جانمايى جديد براى ساخت دفن گاه 
زباله در يكى از مناطق شهرستان بجنورد انجام شده است، اما 
گويا دوباره همان مشكل قديمى، بروز مشكلات اجتماعى آغاز 
شده در حالى كه زمان آن رسيده كه اين موضوع مديريت شود و 

تكليف ايستگاه دفن زباله هاى شهر بجنورد مشخص شود. 
وى به ساخت پايانه مسافربرى در شهر بجنورد نيز اشاره كرد و 
گفت: چندين سال است كه اجراى اين پروژه از سوى استاندارى 

نيز بلاتكليف باقى مانده است. 
اين مقام مسئول به ايسنا افزود: در گذشته، استاندارى در مكانى 
كه نه از نظر آب و هوايى و نه فنى مناســب بود، پروژه ساخت 
پايانه مسافربرى را آغاز و حتى يك ميليارد تومان نيز هزينه كرد، 

اما آن پروژه نيز به علت جانمايى نامناسب، ناتمام رها شد. 

 بهره بردارى از سالن 3000 نفرى 
شيروان؛ شايد وقتى ديگر!

قدس: رئيس اداره ورزش و جوانان شيروان گفت: سالن 3000 
نفرى اين شهرستان با گذشته هفت سال هنوز به بهره بردارى 
نرسيده است. على خالق زاده اظهاركرد: عمليات ساخت سالن 
3000 نفرى شهرستان شيروان از سال 89 آغاز شده و پيشرفت 

فيزيكى 50 درصدى آن را شاهد هستيم.
وى افزود: تاكنون 25 ميليارد ريال اعتبار از زمان كلنگ زنى تا 

پيشرفت فيزيكى امروز اين مجموعه هزينه شده است. 
خالق زاده ادامه داد: با توجه به افزايش قيمت ها در برآورد جديد 
مالى در اين مجموعه ورزشــى، بــراى تكميل كامل پروژه 55 
ميليارد ريال اعتبار مورد نياز اســت.  وى به ايسنا خاطرنشان 
كرد: مقرر است، طى سال جارى 20 ميليارد ريال اعتبار براى از 
سرگيرى كار در اين پروژه ورزشى اختصاص يابد كه با توجه به 

تصويب آن اما هنوز اين بودجه تخصيص نيافته است. 

براى نرم افزار پرداخت موبايلى كيف پول همراه و مشــكل 
در استفاده از آن بالاى 10 هزار تومان هزينه كردم و چند جا 
تماس گرفتم، اما همه مى گويند به ما مربوط نيســت و خود 
«كيپاد» هم فقط درخواســت ثبت مى كند. من به شخصه تا 
الآن 18 درخواســت تو «كيپاد» ثبت كرده ام، ولى هيچ كدام 
پيگيرى نشده و هنوز در فرايند توليد كيف پول با مشكل روبه 
رو هستم. شهردارى، اتوبوسرانى و قطارشهرى همه مى گويند، 
نرم افزار دست ما نيست و به ما ارتباطى ندارد! در تعجبم كه 
چرا زمان افتتاح، شهردارى اعلام كرده بود با همكارى با بانك 
پاسارگاد اين خدمات ارائه مى شود، ولى حالا مى گويند به ما 

ربطى نداره!
939...6616 

از جهاد تعاون كه افراد به صداقت و درســتى آن ها اعتماد 
كردند و سرمايه بازنشستگى، حاصل يك عمر خودشان را در 
اختيار آن ها گذاشتند، گلايه داريم. آن ها جوابگو نيستند. آيا 
از ســال 95 آقايان هيچ درآمدى نداشته اند؟ از اداره بازرسى 
مى خواهيم براى رضاى خدا و اثبات حق شهروندى هم شده 
اين مشكل را بررسى و يا اعلام كنند كه به كجا مراجعه كنيم.
915...5975 

 داروخانه خيريه  حضرت  زينب  گلشهر قيمت  چهار قلم  دارو 
را حساب  مى كنند، ولى  دو قلم  دارو مى دهند  چند روز پيش 
 رفتم  دارو گرفتم و دو برابر حساب  كردند. وقتى  به  دكتر گفتم، 

گفت  برو شكايت  كن. اينجا همين  جوريه!
935...2902 

مردم كه عوارض خودرو و موتور را مى دهند. پس اين پول ها 
كجا مى رود؟ وضع آسفالت خيابان ها خوب نيست و حادثه ساز 

است. شهردارى در اين خصوص چه اقدامى كرده است؟
936...9191 

وضعيت آســفالت خيابان هاى جاده سيمان بسيار خراب 
اســت. لطفاً نسبت به بهسازى آســفالت اين منطقه محروم 

رسيدگى كنيد.
915...2616

بســته اينترنت 5000 تومانى خريدم، قبض آمد، اينترنت 
39 هزار تومان. گفتند وقتى بسته ات تمام شود، اينترنت آزاد 
حساب مى شود. چرا بسته تمام مى شود، قطع نمى شود؟ آيا اين 

حلال است كه از افراد كم اطلاع چنين پول زور گرفته شود؟
915...6477

تلفن ثابت بعد از كال زركش بلوار توس مشهد 10 روز است 
كه قطع شده! مسئولان پاسخ دهند.

937...5100
اين آبونمان(على الحساب) ديگر چه صيغه اى است؟ قبض 
گاز مغــازه من آمده3700 تومان اما، با آبونمان به حســاب 
خودشان على الحساب شده9100تومان! پيگير اين باج گيرى 

واضح باشيد. 
938...7603

در اكثر خيابان هاى مشهد، در ايستگاه هاى اتوبوس ماشين 
شــخصى پارك مى كنند و مســافران در موقع سوار و پياده 
شدن از اتوبوس با مشكل روبه رو مى شوند. رانندگان محترم! 
فكر نمى كنيد، علاوه برتخلف از قوانين راهنمايى كه به نظر 
اكثرمراجع معظم تقليد شرعاً حرام است، حق الناس هم به 

گردن شماست؟
915...7269

چرا بعضى از اتوبوس هاى شركت واحد صداى زوزه ترمزشان 
خيلى آزاردهنده، وضعيت مبلمان داخلى آن ها خراب و گاه 
حتى پيچ ومهره هايش باز شــده و صداى آزار دهنده اى دارد 
و همين طور جاى چكش اضطرارى (براى شكستن شيشه) 

خالى است.
915...7269

 مشكلات بافت فرسوده موضوع ديدار 
مردم با  استاندار خراسان جنوبى

قدس: استاندار خراســان جنوبى با حجت الاسلام عارفى، امام 
جماعت و نمازگزاران مســجد مصلى (هيئت ابوالفضلى) ديدار و 

گفت و گو كرد.
نمازگزاران و مردم اين محله مشكلات خود را درباره بافت فرسوده 

و طرح فرزان با محمد مهدى مروج الشريعه در ميان گذاشتند.
بنابراين گزارش طرح فرزان، طرحى اســت براى بهسازى بافت 
فرسوده شهر بيرجند كه بخشى از محلات قديمى شهر همچون 

خيابان موسى بن جعفر (ع) تا سه راه اسدى را در بر مى گيرد.
تكميل اين طرح علاوه بر بازگشايى بسيارى از معابر اصلى شهر 
بيرجنــد و روان كردن بار ترافيكــى برخى خيابان هاى مركزى، 
بسيارى از معضلات و مشكلات شهرى و بهداشت عمومى را حل 
خواهد كرد. مراحل مطالعاتى و اجرايى طرح فرزان از سال 1384 
توسط شركت عمران و بهسازى شــهردارى بيرجند آغاز شد و 

تاكنون به سرانجام نرسيده است!

 «محروميت زدايى» سرلوحه كار شوراى 
عالى بسيج خراسان جنوبى

قدس: فرمانده سپاه انصار الرضا(ع) خراسان جنوبى گفت: شوراى 
عالى بسيج استان خراسان جنوبى محروميت زدايى را سرلوحه كار 
خود قرار دهند. سردار على قاسمى با بيان اينكه كمك به مردم و 
محروميت زدايى در همه بخش هاى سپاه موردنظر قرار دارد، افزود: 
تلاش هاى شبانه روزى همه همكاران در سپاه انصار الرضا(ع) و در 
سپاه كشــور مهر تأييد اين امر است و بايد كار و تلاش همراه با 

ايمان و عمل صالح باشد.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شماره 

300072305 پيامك كنيد.
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سردار سازندگى تربت جام در گفت وگو با قدس:

4 دهه از زندگى ام را صرف رفع محروميت كردم

گپ

از گوشه و كنار استان

تربت جام   منطقه تربت جام از 
استان  شهرســتان هاى  بزرگ ترين 
خراسان رضوى است كه على رغم تلاش نظام 
جمهورى اسلامى هنوز غبار محروميت بر آن 
نشسته، اما غيورمردانى از جنس «سيدجعفر 
هاشمى فر» آســتين همت را بالا زده اند. او 
چهار دهه از عمر خويش را صرف خدمت به 
مردم اين منطقه كرد تا جايى كه به او لقب 
«سردار سازندگى تربت جام» داده شده است. 
«سيد جعفرهاشمى فر» در عرصه سازندگى 
تربت جام به عنــوان يك جهادگر، خدمات 
شايسته اى در زمينه ساخت مدارس و اماكن 
خيريه در اين شهرستان انجام داده و توانسته 
در اين خصوص پيشتاز استان و حتى كشور 

باشد.
وى مى گويد: در حقيقت با مشــكلات مردم 
آشــنا شدم و اين جمله كليدى را براى شما 
بگويم كه نبايد اعتماد مردم را ســلب كرد و 
اگر اين مورد اتفاق بيفتد، هرگز نمى توان با 

مردم ارتباط برقرار كرد.
وى خاطرنشــان مى كنــد: از ســال 61 با 
حفظ ســمت درآموزش و پرورش، به عنوان 
رئيــس كميته امداد امام خمينى تربت جام 

به مدت 11 ســال مشغول به خدمت شدم 
و توجه به مشــكلات خانواده هاى روستايى 
بخصوص تهيــه جهيزيه را براى دختران دم 
بخت با كمك خيرين در اولويت كارى خود 
قرار دادم به طورى كه همين ايده به عنوان 
يك طرح در كل كشــور توسط نهاد كميته 
امداد امام خمينى (ره) كشور مورد قبول واقع 
شد و الگوى اين طرح كشورى از تربت جام 

شروع شد.
سيد جعفرهاشــمى فر در خصوص ساخت 

خوابــگاه دانش آمــوزى در منطقه توضيح 
مى دهد: دور بودن برخى از روستاها از تربت 
جام و در نتيجه ترك تحصيل بســيارى از 
دانش آموزان نخبه مددجو انگيزه تأســيس 

اين خوابگاه بود.
وى مى افزايد: در ســال 1369 با كمك خير 
مرحوم جعفرنيا اولين خوابگاه دانش آموزى 
پســران با قابليت ارائه غذاى گرم راه اندازى 
شد و افتتاح و خروجى مثبت اين اقدام باعث 
شد، خير ديگرى به نام رأفتى، خوابگاه دانش 

آموزى ديگرى براى دختران تأسيس كند كه 
در حال حاضر ايــن دو مكان براى خدمات 
فرهنگــى مددجويــان در قالب كلاس هاى 
مشاوره، كارآفرينى، سبك زندگى اسلامى و 

اردوهاى فرهنگى فعاليت مى كند.
وى درخصوص پــروژه مصلاى الغدير اظهار 
مى دارد: اين پروژه بزرگ فرهنگى نماز جمعه 
از ســال 1376با خريد چند قطعه زمين با 
مشاركت مالى مردم شروع شد و با حمايت 
مــردم بيــش از 30 هزار متــر مربع زمين 
خريدارى شــد و درحال حاضر با پيشرفت 
95درصدى به مساحت 7000 مربع پذيراى 
نمازگزاران در روز جمعه است و اميدواريم با 
كمك هاى مردمى، سالن هاى چند منظوره 
فرهنگى نيز در ســال هاى آينــده به بهره 
بردارى برسد و مردم اين شهر مرزى صاحب 

يك مصلى شوند.
سيد جعفرهاشمى فر يادآور مى شود: در طول 
اين مدت خدمت موفق به ســاخت بيش از 
30 مدرســه دو تا پنج كلاسه و نمازخانه در 
شهر و روستا با مشاركت صد در صدى مردم 
بدون كمك مالى دولت و با همكارى خيرين 

شده ايم.

ديدار امام جمعه بردسكن 
با خانواده 3 شهيد

بردســكن-خبرنگار قدس: امام جمعه و 
معاون فرماندار بردسكن به اتفاق فرمانده سپاه، 
مديرآموزش و پرورش و رئيس بنياد شهيد و 
امورايثارگران اين شهرستان با خانواده شهيدان 

غفورى، حيرانى و هنرور ديدار كردند. 
درايــن ديدار حجت الاســلام على اصغر 
امينى امام جمعه بردسكن با گراميداشت 
ياد و خاطره شهداي انقلاب اسلامي ايران 
گفت: ديــدار مســئولان از خانواده هاي 
معظم شهدا نشان دهنده اين است كه ما 

به آن ها نياز داريم. 
وى افزود: اين ما هســتيم كه براى پيمودن 
مســير تعالي، عزت، تقوا و صبر و بردباري به 
زيارت خانواده هاي معظم شهدا مي آييم و اين 
براي ما يك افتخار بسيار بزرگ است كه مسير 

اين عزيزان را چراغ راه خود قرار دهيم.
ابراهيم قاســم پور، معاون فرماندار بردسكن 
در ديدار با خانواده شهيد غفورى گفت: خون 
شهيدان والامقام و صبر و بردبارى خانواده هاى 
معظم شهدا، عزت و اقتدار براى نظام مقدس 

جمهورى اسلامى به ارمغان آورده است. 

اعتراض شوراى شهرستان طرقبه 
شانديز به طرح حريم مشهد 

شانديز- خبرنگار قدس: در جلسه شوراى 
ادارى طرقبه شــانديز، رئيس شوراى اسلامى 
طرقبه شــانديز  مراتب اعتراض شديد مردم 
شهرستان را نسبت به طرح حريم شهر مشهد 
و تهديد حريم قانونى اين شهرستان بيان كرد.  
حسينى فرماندار طرقبه وشانديز ضمن دعوت 
به حفظ آرامش از پيگيرى هاى قانونى اين مهم 
از طريق مجارى ادارى خبر داد و گفت: بدون 
شك در اين مسئله تغييرات مثبتى رخ خواهد 
داد به گونه اى كه حقوق شهرستان حفظ شود 
و مجموعه مديريت شهرستان به جد پيگير اين 
مهم تا حصول نتيجه منطقى خواهند بود. وى 
افزود: انتظار است، مسئولان در ابلاغ طرح هايى 
با اين گستره تبعات اجتماعى با نگاه پيشگيرانه 
قبل از هرگونه اقدامى با جلسات كارشناسى 
شده و حضور همه ذى نفعان در خصوص اين 
مســائل و با هدف راه مرضى الطرفين اقدام 
كنند. رحمانى رياست دادگسترى شهرستان 
نيز از امكان پيگيرى قضايى موضوع از جنبه 
عمومى آن پس از طرح ابعاد اجتماعى مسئله 

در شوراى تأمين شهرستان خبر داد.

برگزارى مسابقات كشورى 
سواركارى در تايباد

قدس: رئيس اداره ورزش وجوانان شهرستان 
تايباد گفت: براى اولين بار مسابقات سواركارى 
به صورت كشــورى و با شــركت تيم هايى 
از تهــران، كرج، آمل و لاهيجان در پيســت 
ســواركارى تازه راه اندازى شــده شهرستان 

مرزى تايباد برگزار خواهد شد.
محمد على محمدى يكى از مشكلات ورزشى 
شهرســتان را كمبود زمين چمن ذكر كرد و 
افزود: بيشترين استقبال مردم از ورزش فوتبال 
است. وى عنوان كرد: يك زمين ورزشى چمن، 
يك زمين خاكى و يك پيســت موتورسوارى 
اســتاندارد از جمله فضاهاى ورزشــى روباز 
شهرستان مرزى تايباد است كه تايباد با داشتن 
دو شهر مشــهدريزه و كاريز با كمبود زمين 
چمن روبه رو و نيازمند اعتبار است.وى اظهار 
داشت: سپاه پاسداران انقلاب اسلامى طى يك 
ســال 13سالن ورزشى سرپوشيده را در شهر 
تايباد و روستاهاى تابعه راه اندازى كرده است.

وى افزود: اداره تربيت بدنى شهرستان مرزى 
تايباد داراى پنج سالن سرپوشيده و دو سالن 
شهرستان نيز داراى30درصد فرسودگى است.

برخورد با تصرف اراضى ملى 
در گلبهار 

قدس: رئيس كل دادگسترى خراسان رضوى 
با هدف بررسى مسائل گلبهار با مسئولان اين 

شهر ديدار و گفت وگو كرد.
برپايــه هميــن گــزارش، حجت الاســلام 
والمسلمين مظفرى يكى از راهبردهاى اصولى 
مجموعه قضايى استان را توجه به مناطق كمتر 
برخوردار دانســت و افزود: طى مدت اخير به 
حوزه هــاى قضايى بويــژه حوزه هاى قضايى 
محروم تر توجه مطلوبى شــده است و شاهد 
ارتقاى اســتانداردهاى موجود در اين حوزه ها 
بوده ايم. وى منطقه گلبهار را منطقه اى مهم 
دانست كه در زمينه ارائه خدمات به شهروندان 
بويژه در زمينه قضايى مى تواند به عنوان پيشرو 

مطرح باشد.
رئيس شوراى قضايى خراسان رضوى برخورد 
با جرايم خاص و خشن و همچنين پيشگيرى 
از تصرف اراضى ملــى و منابع طبيعى و نيز 
برخورد با متخلفان و قانون شكنان را از جمله 
سياست هاى مجموعه قضايى استان دانست و 
افزود: در اين زمينه به تكليف قانونى و شرعى 

خود عمل خواهيم كرد.
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